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ROO.0012.6.2.2021.RG    

 

Protokół  

z posiedzenia Komisji Samorządowo-Oświatowej Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 24 czerwca 2021 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kwilczu 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Oświatowej Gminy Kwilcz p. Martin Halasz otworzył 

o godz. 1600 posiedzenie Komisji Samorządowo-Oświatowej Gospodarczej Rady Gminy Kwilcz 

oraz powitał radnych obecnych na posiedzeniu.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności pracowników Urzędu Gminy/gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Na podstawie listy obecności radnych na posiedzeniu (radnych obecnych na posiedzeniu: 8) 

prowadzący stwierdził prawomocność obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół z poprzedniego posiedzenia 

dostępny był na stronie internetowej. Uwag do protokołu nie zgłoszono i protokół przyjęto przez 

aklamację.  

Przewodniczący przedstawił zebranym proponowany porządek obrad, zgodnie z treścią 

zaproszenia.  

 

1. Otwarcie posiedzenia oraz przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Informacja nt. realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciw działania Narkomanii. 

3. Informacja nt. stanu przygotowania kąpielisk wodnych znajdujących się na terenie gminy 

Kwilcz przed rozpoczęciem okresu ich użytkowania. 

4. Sprawy bieżące (w tym projekty uchwał). 

Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Uwag do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono, w związku z czym przystąpiono do 

jego realizacji. 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie 

stypendiów edukacyjnych gminy Kwilcz po konsultacji z Przewodniczącym Rady, komisja 

powróci we wrześniu, ponieważ intencją jest dotarcie do możliwie najszerszego grona osób, w 

tym nauczycieli czy Rad Rodziców działających w szkołach. Jednocześnie p. M. Halasz zachęcił 

radnych do składania pisemnie swoich propozycji (zmian) do przedłożonego projektu uchwały 

w sprawie stypendiów edukacyjnych gminy Kwilcz za pośrednictwem poczty e-mail Biura Rady. 
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Ad. 2 

Informacja nt. realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciw działania Narkomanii 

Przewodniczący Komisji poinformował, że sprawozdanie zostało przesłane radnym, stąd mieli 

możliwość zapoznania się z nim i zachęcił do dyskusji oraz zadawania pytań przybyłym 

gościom: członkom G.K.R.P.A. i N. p. A. Frajtag oraz p. O. Lehmann jak również 

Pełnomocnikowi p. M. Mendel. 

P. M. Plewa pytała o funkcjonowanie wsparcia w formie terapeuty uzależnień po śmierci 

dotychczasowego terapeuty. P. A. Frajtag poinformowała, że od lutego jest nowy terapeuty 

przyjmujący 2 razy w miesiącu w piątki, w godz. 16 – 19. Informacja została podana do 

wiadomości. Także członkowie G.K.R.P.A. i N. pełnią dyżury. 

P. O. Lehmann nawiązując do wypowiedzi Przewodniczącego Komisji dotyczącego projektu 

uchwały w sprawie stypendiów edukacyjnych gminy Kwilcz uważa, że warto się zastanowić nad 

finansowym nagradzaniem – czy jest to dobry kierunek. 

P. R. Mizera wskazała, że zawsze była przeciwna nagrodom pieniężnym, także wątpliwe jest 

nagradzanie za wzrost średniej ocen, ponieważ pracuje się cały rok. 

p. M. Halasz raz jeszcze wskazał, aby szeroko omówić projekt uchwały i konsultować: 

nauczyciele, rady rodziców, pedagodzy. Propozycje (zmiany) do przedłożonego projektu 

uchwały w sprawie stypendiów edukacyjnych gminy Kwilcz zachęcił do przesłania za 

pośrednictwem poczty e-mail Biura Rady. 

P. K. Mleczak zapytał o funkcjonowanie świetlic profilaktycznych od września br. W 

odpowiedzi p. A Frajtag wskazała, że jeśli pozwoli sytuacja epidemiczna to planowane jest aby 

świetlice wznowiły swoje funkcjonowanie. Jednocześnie p. A. Frajtag poinformowała, że G.K. 

otrzymała pisma od sołtysów, że nie jest zasadne funkcjonowanie świetlic w Mechnaczu, 

Upartowie i Mościejewie, ze względu na brak zainteresowanych dzieci. 

P. M. Plewa zapytała o problem alkoholizmu wobec narodowe kwarantanny i izolacji w związku 

z niekiedy niezbyt dobrymi informacjami, które pojawiły się w mediach. P. A Frajtag 

poinformowała, iż widoczny jest w sprawozdaniach roku 2020 wzrost interwencji i zgłaszanych 

osób. W bieżącym roku jest już mniejsza skala. 

P. O. Lehmann wskazała, że statystyki te pokrywają się z działalnością Zespołu 

Interdyscyplinarnego. Zaplanowane jest ba przełomie września i października br. spotkanie z 

psychologiem dotyczące emocji i zaburzeń. 

P. M. Mendel poinformowała, że na podstawie statystyk nieznacznie w ubiegłym roku wzrosła 

sprzedaż alkoholu. 

P. O. Lehmann wskazała, że po okresie zdalne nauki i braku kontaktu z rówieśnikami wiele 

dzieci się „pochowało: stając się wycofanymi. Z uwagi na to, że w zasadzie uczniowie powrócili 
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na niespełna miesiąc, pewne kierunki ujawnią się w kolejnym roku szkolnym podczas 

„normalnej” nauki. 

P. A. Frajtag nawiązała do ogłoszonego konkursu plastycznego i jego efektów: przez jedną z 

prac można było „zdiagnozować” sytuację rodzinną dziecka. 

P. A. Dziuba nawiązując do kwarantanny narodowej i izolacji podkreśliła, że był to trudny czas 

i dla dzieci ale także dla rodziców, którzy także nie radzili sobie z emocjami i zamknięciem. 

Czas pokaże jaka będzie skala skutków takiego stanu rzeczy. 

P. M. Plewa poinformowała, że skutek w postaci otyłości widoczny jest już na bilansach dzieci.   

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd Przewodniczący komisji podziękował członkom 

G.K.R.P.A. i N. za udział w komisji oraz przedstawione informacje. 

 

Ad. 3 

 

Informacja nt. stanu przygotowania kąpielisk wodnych znajdujących się na terenie gminy 

Kwilcz przed rozpoczęciem okresu ich użytkowania. 

P. M. Halasz wskazał, iż w ubiegłym rokuem gmina niue była organizatorem kąpieliska – 

fukncjonowało tzw. miejsce okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli na Jeziorze Młyńskim w 

Prusimiu (w terminie od 15 lipca 2020 r. do 13 sierpnia 2020 r. 

 

P. J. Melcer omówił procedurę związaną z wyznaczeniem kąpieliska oraz stan przygotowań do 

sezonu kąpieliskowego. Zgodnie z definicją zawartą w ustawie z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo 

wodne (Dz. U. z 2020 r. poz. 310 z późn. zm.), przez kąpielisko rozumie się wyznaczony 

uchwałą rady gminy, wydzielony i oznakowany fragment wód powierzchniowych, 

wykorzystywany przez dużą liczbę osób kąpiących się, określoną w uchwale rady gminy w 

sprawie wykazu kąpielisk, pod warunkiem że w stosunku do tego kąpieliska nie wydano stałego 

zakazu kąpieli; kąpieliskiem nie jest: basen pływacki, basen uzdrowiskowy, zamknięty zbiornik 

wodny podlegający oczyszczaniu lub wykorzystywaniu w celach terapeutycznych, sztuczny, 

zamknięty zbiornik wodny, oddzielony od wód powierzchniowych i wód podziemnych. 

Wymagania w zakresie ustanawiania kąpielisk wskazana są w art. 37 ustawy z dnia 20 lipca 

2017 r. Prawo wodne. Natomiast przez miejsce okazjonalnie wykorzystywane do kąpieli 

rozumie się wydzielony i oznakowany fragment wód powierzchniowych, niebędący 

kąpieliskiem i wykorzystywany do kąpieli. Miejsce funkcjonuje przez okres nie dłuższy niż 30 

dni w roku kalendarzowym. Wymagania w zakresie ustanawiania miejsc okazjonalnie 

wykorzystywanych do kąpieli wskazane są art. 39 ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne. 

 

P. J. Melcer poinformował, iż w bieżącym roku podjęto już szereg prac związanych z 

przygotowaniem kąpielisk. Na plażę w Orzeszkowie dowieziono i rozprowadzono ok. 200 ton 

żwiru. Podjęto także prace naprawczo – porządkowe, w szczególności w Orzeszkowie. 

Oczyszczone zostało dno i usunięto roślinność z wody, przeprowadzono konserwację. W 

Prusimiu także wykonano szereg prac przygotowawczych: m.in. wymieniono część desek na 
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pomostach, zakonserwowano urządzenia, wykoszono drzewa. Pozostało wycięcie drzew, które 

ze względu na stan fitosanitarny zagrażają powaleniem. P. J. Melcer poinformował, iż nad 

bezpieczeństwem czuwać będą ratownicy ze Śląska, na podstawie współpracy z W.O.P.R. Na 

kąpielisku w Prusimiu w związku z faktem, iż jest to miejsce, na którym przebywają 

wynajmujący powierzchnię prace będzie wykonywał gospodarz kąpieliska. Kąpieliska w 

Orzeszkowie oraz Prusimiu podlegały będą nadzorowi jakości wody przez Powiatową Stację 

Sanitarno – Epidemiologiczną w Międzychodzie. Przeprowadzone zostanie także przez 

W.O.P.R. czyszczenie dna kąpielisk z przedmiotów, w szczególności ostrych. W odniesieniu do 

poprzednich lat funkcjonowania zrezygnowano z przerw ratowników, przez co są inne godziny 

funkcjonowania kąpieliska, co uwzględnione zostało w uchwale na ostatniej sesji. Dużym 

kosztem w Orzeszkowie są koszty związane z dzierżawą plaży od K.O.W.R. – jest to duży koszt 

i ograniczone możliwości w zakresie rozbudowy czy modernizacji kąpieliska. Aby zwiększyć 

bezpieczeństwo zaproponowane zostaną dodatkowe służby policji. 

 

P. A. Dziuba zapytała o koszty związane z funkcjonowaniem kąpielisk. W odpowiedzi p. J. 

Melcer wskazał, że główne koszty to koszt dzierżawy ok. 20 tys., wynagrodzenia ratowników – 

ok. 28 tys. , koszty związane z badaniem wody ok. 2 tys., gospodarz kąpieliska oraz usługi 

ZOMS w tym wywóz śmieci ok. 13 tys. kontrola dna przez W.O.P.R. – ok. 1 tys., wynajem toalet 

ok. 2 tys. zł, nowe regulaminy ok. 1 tys. zł, piasek transport i rozłożenie piasku ok. 11 tys. zł., 

zakupy i uzupełnienie sprzętu, apteczki, chemia, liny torowe to ok. 2 tys. zł. P. J. Melcer wskazał, 

że ze względu na stan techniczny oraz brak możliwości zabezpieczenia zrezygnowano w 

bieżącym roku z wynajmu sprzętu pływającego. P. J. Melcer zwrócił uwagę na problem z 

ratownikami – brak osób z uprawnieniami, nadto w porównaniu z dużymi miastami, termami 

czy basenami jak również morzem – kąpieliska te nie są atrakcyjne jako miejsce pracy ratownika, 

stąd dodatkowo problem z ich pozyskaniem. 

 

P. K. Mleczak zapytał o oświetleniowe. P. J. Melcer wskazał, że lampy (klosze) zostały pobite. 

Zwrócił uwagę na wielokrotne przypadki włamań do hangarów i przypadki niszczenie mienia 

(malowanie , wyrywanie desek) jak również przypadki zaśmiecania oraz palenisk ognisk. Jest to 

problem i dodatkowa praca związana z usuwanie skutków. 

 

P. M. Halasz zapytał o łączne koszty. W odpowiedzi p. J. Melcer wskazał, że nie są stałe, 

ponieważ niektóre zadania nie są coroczne. W bieżącym roku przez to, że w ubiegłym roku nie 

funkcjonowało kąpielisko w Orzeszkowe generował dodatkowe koszty i są w tym roku większe. 

Na obsługę trzeba szacować ok. 60-70 tys. zł.    

 

P. R. Mizera zapytała o jakość wody. W odpowiedzi p. J. Melcer poinformował, że jakość wody 

pod kątem badań określana jest od lat jako doskonała, choć nie mówimy tutaj np. o zamuleniu 

(przejrzystości) wynikającym ze specyfiki kąpieliska czy ilości użytkowników. 

 

Radni podjęli dyskusję na temat zaśmiecania kąpielisk i aktów wandalizmu. Zwrócono uwagę 

na negatywne zachowania np. alkohol także w odniesieniu do wszystkich miejsc 

wykorzystywanych jako miejsce kąpielowe. 
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P. M. Halasz podsumowując wskazał, że opinie dotyczące kąpieliska w Orzeszkowie są różne, 

także wśród radnych. Trudno jest znaleźć rozwiązanie: czy duże inwestycje i w konsekwencji 

plaża o dobrej „jakości” czy też racjonalne gospodarowanie i nakłady do minimum, zwłaszcza, 

że teren nie jest gminny. Dużą rolę odgrywa kultura mieszkańców i dbałość o wspólne dobro, co 

trudno jest egzekwować. 

 

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono. 

 

Ad. 4 

Omówienie projektów uchwał: 

P. D. Kozubowski omówił zebranym projekty uchwał, które zostały przesłanie radnym za 

pośrednictwem poczty elektronicznej: 

 

Projekt uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale nr 

XXVI/219/2021 Rady Gminy Kwilcz z dnia 22 kwietnia 2021 r. w sprawie nadania nazwy ulicom 

we wsi Lubosz, gm. Kwilcz.  

 

P. D. Kozubowski poinformował, że przedmiotem niniejszego projektu uchwały jest 

sprostowanie oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale nr XXVI/219/2021 Rady Gminy Kwilcz 

z dnia 22 kwietnia 2021 r. w sprawie nadania nazwy ulicom we wsi Lubosz, gm Kwilcz. W treści 

cytowanej Uchwały wpisano nazwę ulicy małą literą, zaś prawidłowy zapis powinien brzmieć: 

„Leśne Wzgórze”. 

Prowadzący zapytał zebranych czy wnoszą uwagi lub pytania do treści projektu uchwały. Uwag 

i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 8 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XIV/99/2008 Rady Gminy Kwilcz z dnia 

11 lutego 2008 r. w sprawie rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej 

oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń dla nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest gmina Kwilcz 

 

P. D. Kozubowski poinformował, że uchwałę nr XIV/99/2008 w sprawie rodzajów świadczeń 

przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu przyznawania tych 

świadczeń dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których organem 

prowadzącym jest gmina Kwilcz nie była aktem prawa miejscowego, a zatem nie podlegała też 

publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Powyższa uchwała na 

dzień dzisiejszy wymaga dostosowania do orzecznictwa, jakie się pojawiło w tym zakresie od 

dnia jej uchwalenia. Stosowny projekt uchwały w tym zakresie został przygotowany (jako 

odrębna uchwała) i wypełnia on cechy aktu prawa miejscowego, a zatem i publikacji w 
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Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. Przyjmując zatem, że zmiany lub 

uchylenia danej uchwały należy dokonywać w takiej formie, jak daną uchwałę podjęto, 

konieczne jest, żeby uchwała z roku 2008 została uchylona poprzez uchwałę, która nie będzie 

publikowana w dzienniku urzędowym, a przyjęcie nowej uchwały w sprawie rodzajów 

świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunków i sposobu 

przyznawania tych świadczeń. 

Prowadzący zapytał zebranych czy wnoszą uwagi lub pytania do treści projektu uchwały. Uwag 

i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 8 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia rodzajów świadczeń przyznawanych w ramach pomocy 

zdrowotnej dla nauczycieli oraz warunków i sposobu przyznawania tych świadczeń 

 

P. D. Kozubowski poinformował, że zgodnie z art. 72 ust. 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. 

Karta Nauczyciela (Dz. U. z 2019 r. poz. 2215 z późn. zm.), niezależnie od przysługującego 

nauczycielowi i członkom jego rodziny prawa do świadczeń z ubezpieczenia zdrowotnego, 

organy prowadzące szkoły przeznaczą corocznie w budżetach odpowiednie środki finansowe z 

przeznaczeniem na pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej oraz 

określą rodzaje świadczeń przyznawanych w ramach tej pomocy oraz warunki i sposób ich 

przyznawania. Zgodnie z Kartą Nauczyciela, uprawnienia, o których mowa w ust. 1, zachowują 

nauczyciele po przejściu na emeryturę, rentę lub nauczycielskie świadczenie kompensacyjne bez 

względu na datę przejścia na emeryturę, rentę lub nauczycielskie świadczenie kompensacyjne. 

Projekt ma na celu dostosowanie niektórych zapisów treści uchwały do obowiązujących 

przepisów prawa oraz ich ujednolicenie. Najważniejsze zmiany dotyczą rezygnacji z określenia 

maksymalnej kwoty świadczenia, jaka mogłaby być przyznana nauczycielowi, wykreślenia 

zapisów dotyczących powoływania komisji zdrowotnej oraz wykreślenia zapisów 

uzależniających możliwość przyznania świadczenia od sytuacji materialnej. Uchwała została 

zaopiniowana przez Zarząd Oddziału ZNP – Oddział Kwilcz. 

Prowadzący zapytał zebranych czy wnoszą uwagi lub pytania do treści projektu uchwały. 

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 8 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie przedłużenia istniejącej ulicy Jaśminowej we wsi Kwilcz, gm. Kwilcz 

 

P. D. Kozubowski wyjaśnił, że ulica, której proponuje się nadać nazwę „Jaśminowa” została 

ujęta w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Ulica stanowi przedłużenie 
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istniejącej ulicy Jaśminowej i zasadnym jest nadanie jej proponowanej nazwy przedłużając 

istniejącą ulicę. Zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym do właściwości Rady 

Gminy należy podejmowanie uchwał w sprawie nazw ulic będących drogami publicznymi oraz 

nazw dróg wewnętrznych, a Rada Gminy podejmując uchwałę w sprawie nadania nazwy drodze 

wewnętrznej zobowiązana jest uzyskać pisemną zgodę właścicieli gruntów, na których jest ona 

zlokalizowana. Uzyskano pisemną zgodę właścicieli gruntu, na którym zlokalizowana jest 

droga. 

Prowadzący zapytał zebranych czy wnoszą uwagi lub pytania do treści projektu uchwały. Uwag 

i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 8 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Kwilcz na rok 

szkolny 2021/2022 

 

P. D. Kozubowski wyjaśnił, że podjęcie tej cyklicznej uchwały wynika z przepisów prawa. 

Zgodnie z art. 39a Prawa oświatowego obowiązek dowozu uczniów niepełnosprawnych do 

szkół i ośrodków gmina spełnia poprzez zorganizowanie bezpłatnego transportu i opieki w czasie 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów we własnym zakresie albo poprzez zwrot rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. Przepis art. 39a ust. 2 Prawa 

oświatowego określa sposób obliczania kwoty zwrotu kosztów jednorazowego przewozu w 

postaci matematycznego wzoru, gdzie kwota zwrotu kosztów jest uzależniona m.in. od ceny 

paliwa (średniej ceny jednostki paliwa). Zwrot kosztów jednorazowego przewozu następuje w 

wysokości określonej według wzoru określonego w przepisach art. 39a ust. 2 Prawa 

oświatowego. Zwrot kosztów przewozu następuje na podstawie umowy zawartej między wójtem 

a rodzicami. W związku z art. 39a ust. 3 ustawy Prawo oświatowe średnią cenę jednostki paliwa 

w gminie określa na każdy rok szkolny rada gminy, w drodze uchwały, uwzględniając ceny 

jednostki paliwa w gminie. Wartość średniej jednostki paliwa została ustalona na podstawie cen 

paliw na stacjach paliw położonych na terenie Gminy Kwilcz, a wartość średniej jednostki 

palowa dla LPG została ustalona nas podstawie średnich cen na stacjach paliw położonych w 

bezpośrednim sąsiedztwie Gminy Kwilcz (na terenie Gminy Kwilcz nie ma stacji paliw mającej 

w swojej ofercie LPG). 

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 8 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kwilcz (Prusim, działka nr 225).  



8 

 

 

P. D. Kozubowski poinformował, że uchwała (podobnie jak kolejny projekt – projekt uchwały 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działki nr 225 obręb Prusim, gmina Kwilcz) dotyczy działki o nr ewidencyjnym 225 

położonej w obrębie geodezyjnym Prusim. Właściciel prowadzi działalność związaną z 

wydobywaniem kruszyw naturalnych. Działka nr 225 w Prusimiu znajduje się w bezpośrednim 

sąsiedztwie istniejącej kopalni żwiru. W chwili obecnej trwają badania mające na celu 

udokumentowanie występowania złoża kruszywa naturalnego. Po udokumentowaniu złoża 

gmina będzie miała obowiązek wprowadzenia do studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego terenu złoża. Obecnie działka wykorzystywana rolniczo o 

słabej klasie bonitacyjnej V i VI klasa. W obecnie obowiązującym planie zagospodarowania 

przestrzennego działka przeznaczona jest na tereny rolnicze z możliwością zabudowy. 

Lokalizacja działki w bezpośrednim sąsiedztwie kopalni żwiru, zakładu utylizacji odpadów oraz 

drogi krajowej powoduje, że jej obecne przeznaczenie na cele budowlane nie spotka się z 

zainteresowaniem.  

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 7 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 1 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 225 obręb Prusim, gmina Kwilcz 

 

P. D. Kozubowski wyjaśnił, ze uzasadnienie jest tożsame z uzasadnieniem do uchwały omawianej 

wcześniej.  

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 7 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 1 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu korzystania z terenu i urządzeń gminnych kąpielisk 

w Prusimiu i Orzeszkowie.  

 

P. D. Kozubowski nawiązując do uzasadnienie wskazał, że kąpieliska w Prusimiu i Orzeszkowie 

służą rekreacji i wypoczynkowi mieszkańców gminy oraz turystom i wczasowiczom spoza 

terenu gminy. Regulamin korzystania z terenu i urządzeń gminnych kąpielisk w Prusimiu i 

Orzeszkowie ma zapewnić bezpieczeństwo korzystającym z nich osób i porządek na ich terenie. 

W treści proponuje się dokonanie uzupełnień dotyczących przepisów porządkowych oraz 

uzupełnienia o spójny z podjętą na wcześniejszej sesji uchwałą dotyczącą okresu, w jakim 

kąpieliska będą funkcjonować. 
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P. A. Dziuba uważa, że należałoby rozważyć czy pozostawić zapis „Dzieci do lat 7 mogą 

korzystać z kąpieliska i urządzeń się tam znajdujących wyłącznie pod opieką dorosłych” – czy 

nie byłoby zasadny podniesienie granicy wieku np. do 10 lat lub na zapis ogólny „dzieci 

małoletnie” 

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 8 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kwilcz  

 

P. D. Kozubowski przedstawił zebrany założenia projektu uchwały. Zgodnie ustawą o systemie 

oświaty rada gminy uchwala regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy, kierując się celami pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym, w którym określa się: 1) sposób ustalania wysokości stypendium 

szkolnego w zależności od sytuacji materialnej uczniów i ich rodzin oraz innych okoliczności, o 

których mowa w art. 90d ust. 1 ustawy, formy, w jakich udziela się stypendium szkolnego w 

zależności od potrzeb uczniów zamieszkałych na terenie gminy, tryb i sposób udzielania 

stypendium szkolnego oraz tryb i sposób udzielania zasiłku szkolnego w zależności od zdarzenia 

losowego. Zgodnie z art. 90c ustawy o systemie oświaty definiującym rodzaje świadczeń pomocy 

materialnej dla uczniów, świadczeniami pomocy materialnej o charakterze socjalnym są: 

stypendium szkolne oraz zasiłek szkolny. Stypendium szkolne może otrzymać uczeń znajdujący 

się w trudnej sytuacji materialnej, wynikającej z niskich dochodów na osobę w rodzinie, w 

szczególności gdy w rodzinie tej występuje: bezrobocie, niepełnosprawność, ciężka lub 

długotrwała choroba, wielodzietność, brak umiejętności wypełniania funkcji opiekuńczo-

wychowawczych, alkoholizm lub narkomania, a także gdy rodzina jest niepełna lub wystąpiło 

zdarzenie losowe. Stypendium szkolne może być udzielane uczniom w formie całkowitego lub 

częściowego pokrycia kosztów udziału w zajęciach edukacyjnych, także poza szkołą lub pomocy 

rzeczowej o charakterze edukacyjnym, w tym w szczególności zakupu podręczników. 

Miesięczna wysokość dochodu na osobę w rodzinie ucznia uprawniająca do ubiegania się o 

stypendium odnoszona jest do ustawy o pomocy społecznej i miesięczna wysokość dochodu, jest 

ustalana na zasadach określonych w ustawie o pomocy społecznej. Stypendium szkolne nie może 

być niższe miesięcznie niż 80% kwoty, o której mowa w ustawie o świadczeniach rodzinnych i 

nie może przekraczać miesięcznie 200% tej kwoty. Zasiłek szkolny natomiast może być 

przyznany uczniowi znajdującemu się przejściowo w trudnej sytuacji materialnej z powodu 

zdarzenia losowego. Zasiłek szkolny może być przyznany w formie świadczenia pieniężnego na 

pokrycie wydatków związanych z procesem edukacyjnym lub w formie pomocy rzeczowej o 

charakterze edukacyjnym. Mając na względzie dotychczasowe zmiany uchwały Rady Gminy 

Kwilcz nr IV/28/07 z dnia 28 lutego 2007 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania 

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
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Kwilcz jak również aktualne kierunki orzecznictwa sądowego podjęcie niniejszej uchwały jest 

uzasadnione. 

Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono, stąd prowadzący przystąpił do procedury głosowania nad 

wyrażeniem opinii komisji o projekcie uchwały. Projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 8 radnych, przeciw głosowało: 0 

radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

P. D. Kozubowski poinformował, iż za pośrednictwem poczty elektronicznej zostane przesłane 

uzasadnienie do zmian uchwały budżetowej oraz projektu uchwał: w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2021 r. oraz projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kwilcz. Jednocześnie przedstawił radnym główne 

zakładane wydatki w ramach zmian uchwały budżetowej. 

 

Radni podjęli także następujące tematy: 

 

• P. A. Dziuba nawiązała do zgłaszanego wcześniej problemu drogi do p. Hofman. P. D 

Kozubowski w odpowiedzi wskazał, iż dokonana zostaa w okresie wiosennym lustracja 

drogi i stwierdzono tylko odcinki do wyrównania. P. D. Kozubowski przedstawił p. A. 

Dziuba zdjęcia z objazdu; 

• P. A. Dziuba zapytała o możliwość utylizacji folii rolniczych. P. M. Halasz 

poinformował, iż nowopowstający zakład w Chudobczycach będzie wykorzystywał ten 

surowiec; 

• P. D. Prętki zwrócił uwaę na zagrożenia wynikające z możliwej złej jakości dowożony 

czy zlewanych ścieków i ewentualnej odpowiedzialności przedsięborstwa; 

• P. M. Halasz poruszył temat zgłaszanych problemów z ciśnieniem wody w sieci 

wodociągowej. W odpowiedzip. D. Kozubowski wskazał, że po interwencji w związku 

ze zgłoszonym problemem dokonano zmiany nastaw elektronicznych urządzeń 

hydroforni i nie pojawiły się dalej zgłoszenia o braku ciśnienia wody. Wskazał przy tym, 

że zaobserwowano wówczas znaczne (przekraczające ponad dwukrotnie) wartości 

pobranej wody ze stacji w Kwilczu oraz Luboszu (SUW w Kwilczu: wzrost średniego 

poboru dobowego z ok. 300 do poziomu ok. 800 m3, SUW w Luboszu wzrost średniego 

poboru dobowego z ok. 120 do poziomu ok. 400 m3). Na stronie internetowej oraz 

profilu FB zamieszczono prośbę do osób korzystających z sieci wodociągowej 

o racjonalne korzystanie z wody. Problem odpowiedniego ciśnienia dotyczy także 

innych gmin i związany jest z dużym rozbiorem wody wynikającym np. z podlewania 

ogródków, a zarówno studnia jak i urządzenie produkują wymaganą ilość wody. 

• P. M. Halasz wskazał na zagadnienia, które zgłaszali mieszkańcy, w tym poprzez kontakt 

w mediach społecznościowych: 

− Wypadk drogowy na ul. 1 Maja spowodował głosy o poprawie bezpieczństwa 

poprzez np. zamontowanie garbów zwalniających; 

− Budowa ścieżki rowerowej Kwilcz – Sieraków; 

− Przedłużenie chodnika na ul. Miłostowskiej.  
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Uwag i zapytań więcej nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji wskazał, iż posiedzenie komisji planowane jest na koniec sierpnia – 27 

sierpnia br. – wizytacja szkół przed nowym rokiem szkolnym oraz po wyczerpaniu porządku 

obrad o godz. 2010 Przewodniczący Komisji podziękował za udział i zamknął posiedzenie 

Komisji Samorządowo - Oświatowej Rady Gminy Kwilcz.  

 

 

Protokolant: /-/Daniel Kozubowski 

 

Przewodniczący Komisji: /-/Martin Halasz 

 


